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Vragen en opwaardering m.b.t. SB Uitvoeringsprogramma VTH 2024 en Uitvoering 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
BBB 1 Opwaardeerverzoek: Graag wil BBB in 

gesprek met de gedeputeerde en de 
andere fracties over het handhaven en 
controleren van vergunningen (VTH) en 
het realiseren van de doelen. Het 
handhaven en controleren van de 
vergunningen, hoe gaan die ervoor 
zorgen dat de te realiseren doelen 
behaald gaan worden? Hoe moeten wij 
dit voor ons zien? En wat vinden de 
andere fracties hoe wij de te realiseren 
doelen gehaald moeten gaan worden? 
Dus samengevat: De weg tussen toezicht 
controles en handhaving, die moeten 
zorgen voor realisatie tot de ambities daar 
vindt BBB wat van. 

 
De beleidsdoelen van de provincie zijn 
vastgelegd in o.a. de Omgevingsvisie, 
Omgevingsprogramma’s en beleidsplannen. 
Om deze doelen te realiseren worden 
diverse instrumenten ingezet. Eén van de 
instrumenten is Vergunningverlening, 
Toezicht en Handhaving (VTH), maar 
bijvoorbeeld ook de inzet van subsidies of 
investeringen in projecten. Met het 
instrument VTH  en de wettelijke kaders 
worden doelstellingen vertaald in 
voorschriften in vergunningen en wordt 
getoetst of voldaan wordt aan de 
voorschriften en wettelijke kaders. De wijze 
waarop we dit instrument inzetten is verder 
uitgewerkt in de Uitvoering- en 
Handhavingstrategie. Hiermee maken we 
inzichtelijk op welke wijze we dit instrument 
inzetten.  
 

 2 Wat is het veehouderij register? Het Veehouderijregister betreft een basis 
regionaal VTH-informatiehuis met relevante 
juridische informatie over veehouderij 
gerelateerde activiteiten binnen de Provincie 
Utrecht, zoals vergunde stalsystemen, 
vergunde dieraantallen, mestopslagen etc. 
 

 3 In 2024 zal data verzameld worden m.b.t. 
stikstof door een netwerk van 
meetbuisjes. Om hoeveel meetlocaties 
gaat het en waar bevinden die zich? 
Kunnen wij daar een kaartje van krijgen? 
Welke vorm van stikstof wordt er gemeten 
(NH3 of NOx?) 

Het meetnet betreft een uitbreiding van het 
landelijk meetnet ammoniak Natuur (MAN) 
van het RIVM. Er wordt gemeten op 
meerdere locaties binnen de provincie 
Utrecht, zowel Natura2000 als enkele 
gebieden daarbuiten. Er wordt zowel NH3 
als NOx gemeten. De metingen worden in 
ieder geval voor een periode van 3 jaar 
uitgevoerd. De RUD Utrecht zal een deel 
van de taak van het wisselen van deze 
buisjes op zich pakken.  
Er zal geen kaart worden gedeeld van de 
meetlocaties. Evt resultaten worden op een 
later moment gedeeld. Het Veehouderij 
register (VHR) levert een regionaal 
gecentraliseerde, geüniformeerde, 
geïntegreerde en gevalideerde database op 
die geschikt is om meervoudig te gebruiken 
in gebiedsprocessen, uitvoering van de 
opgaves in het landelijk gebied en ter 
ondersteuning van Vergunningverlening, 
Toezicht en Handhaving (VTH) processen.  

 4 Wat zijn de handhavingsdoelen m.b.t. 
N2000-gebieden? 

 In de U&HS is opgenomen: 
• Verdere verslechtering van de 

Natura 2000 gebieden te voorkomen 
• Er worden geen 

ontbrandingstoestemming voor 
vuurwerk afgegeven 
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• Alle vergunde N2000 activiteiten 
worden gecontroleerd (toezicht) 

• Controleren van de “vrijstellingen 
onder voorwaarden” voor activiteiten 
in N2000 gebied (toezicht) 

• Controles vrijevelddelicten N2000 
wetgeving (bij constatering van 
overtreding tijdens vrije veldtoezicht 
altijd optreden)  

• Controle op basis van de 
Uitvoeringsprogramma's van de 
N2000 gebieden. 

 
 5 Wat wordt er bedoeld met de reguliere 

controles op stikstof? 
Controles op de voorschriften in de 
vergunningen. 

 6 Door onduidelijkheid in de kaders heeft 
de controle enige tijd stil gelegen, wat 
was die onduidelijkheid? En over welke 
kaders hebben wij het hierbij? 

Er was onduidelijkheid over de 
vergunningen en de situatie rond de PAS 
melders. Bij toezicht wordt gecontroleerd op 
de vergunde situatie.   

 7 Hoe ziet Gedeputeerde Staten de relatie 
tussen controles, en het weer opstarten 
en realisatie van de ambities uit het 
UPLG? 

De uitvoering van toezicht is een reguliere 
taak. De informatie zal benut worden om het 
Veehouderijregister te verbeteren.  
Er is geen directe link tussen het opstarten 
van de controles en het UPLG. 

 8 Water en bodemsturend wordt steeds 
belangrijker. Dit in combinatie met de 
KRW. Nu worden er met het aanwijzen 
van de NV gebieden verouderde 
meetgegevens gebruikt. Is de 
gedeputeerde voornemens om de, voor 
de in de provincie gelegen KRW 
watergangen, te beoordelen op de meest 
recente gegevens die aangeleverd door 
de waterschappen, om deze als basis te 
gebruiken voor de te nemen 
maatregelen? En bij verhoogde 
waarnemingen t.o.v. de norm te 
onderzoeken wat de oorzaak hiervan is? 

Deze vraag heeft geen betrekking op de 
voorliggende stukken (U&HS en 
Uitvoeringsprogramma). We adviseren u 
deze vraag neer te leggen bij de 
gedeputeerde Water.  

 9 Hoe is de inrichting van het programma 
met het netwerk van meetbuisjes, waar 
staan ze en wie heeft er toegang tot die 
data? 

Zie vraag 3.  

 10 Pagina 21 hoofdstuk 7.3 provinciale 
ambities. “In relatie tot inwoners en 
bezoekers…” Kan er een definitie en 
inschatting van de aantallen worden 
gegeven? Voor de inschatting hoeveel 
hoogwaardige ruimte er nodig is. 

De tekst waar aan gerefereerd wordt komt 
uit het voorbeeld van een productblad 
waarin uitgelegd wordt hoe alle 
productbladen uitgelegd moeten worden. De 
tekst is overgenomen uit beleidsdoelen die 
uit  onze omgevingsvisie, Visie 2026, 
collegeprogramma en OV komen. 
 
Er is geen nadere definitie opgenomen in 
deze documenten. 
 

 11 Pagina 49 faunabeheer en schade 
bestrijding, bij 3 provinciale ambities, 
waarom wordt naast de duizendknoop 
hier ook niet de Amerikaanse rivierkreeft 
benoemd? Dit in relatie tot het halen van 
de KRW. 

In 2022 is de motie 75 Rivierkreeften 
afgehandeld. Er is sprake van een landelijke 
Taskforce Rivierkreeften. Via het IPO is de 
provincie hierbij betrokken.  
Gezien de landelijke aanpak en het feit dat 
provincie en waterschappen niet bevoegd 
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zijn is er geen separate opdracht voor het 
toezicht op de rivierkreeft.   

 12 Kunt u bij benadering een inschatting 
geven wat het aan fte's en kosten (graag 
gespecificeerd) zou schelen, wanneer de 
RUD Utrecht zich niet zou hoeven 
bezighouden met klimaat, 
energietransitie, stikstof en circulaire 
economie gerelateerde zaken? 

De opdracht aan de RUD Utrecht is 
gebaseerd op de ambities en wettelijke 
kaders. We voeren daarmee onze wettelijke 
taken op het gebied van VTH uit. De 
genoemde taken in uw vraag betreffen 
slechts een zeer gering deel van de totale 
opdracht (ca 2%)  

 13 Graag een gemotiveerd antwoord? Zie vraag 12 
D66 14 blz.21/22 toezicht op informatieplicht en 

onderzoeksplicht energiebesparing (bij 
36, resp. 15 bedrijven): wanneer/hoe 
kunnen PS over de voortgang worden 
geïnformeerd, vanwege de veelvuldige 
uitstelverzoeken die het toezicht 
bemoeilijken. Wat kunnen we er aan 
doen. 

Gezamenlijk met alle OD’s is uitstel gegeven 
voor onderzoeksplichtige bedrijven om hun 
rapportage in te dienen tot 1 mei 2024. Voor 
informatieplichtige bedrijven is uitstel 
gegeven tot 1 januari 2024. Veel bedrijven 
die benaderen ons ook voor 
uitstelverzoeken op de informatieplicht. 
Uitstel geven wij vaak tot 1 maart 2024 voor 
de informatieplicht.  

We verwachten het toezicht in 2024 conform 
planning uit te kunnen voeren. 

In de rapportages van de RUD zal in 2024 
informatie worden opgenomen over de 
energiebesparing.  
 

PvdD 15 Staat er in 2024 een infosessie VTH 
gepland? Zo niet, kan die er komen? 

In december 2023 is er een 
informatiesessie gegeven over VTH. Omdat 
dit zeer recent is, is er vooralsnog geen 
nieuwe informatiesessie gepland. Wel zal PS  
dit jaar nader geïnformeerd worden over het  
proces van de fusie tussen de RUD Utrecht 
en ODRU. 

 16 Waar kan PS op sturen in VTH? Zijn er 
beslismomenten voor PS? 

PS heeft belangrijke rol bij het vaststellen 
van de beleidsdoelstellingen (zoals 
Omgevingsvisie, Omgevingsprogramma 
etc.) en de keuzes voor de inzet van de 
middelen (Kadernota, begroting). GS is 
verantwoordelijk voor de vertaling naar de 
uitvoering en stelt hiertoe de 
uitvoeringskaders- en -programma’s vast.  

 17 Waar kunnen we lezen hoe effectief de 
inzet van VTH is geweest in 2023? 

De U&HS is de start van de 
doorontwikkeling van doelstellingen en ook 
het beter invullen van de monitoring. VTH 
rapporteerde veelal op output, maar we 
ontwikkelen door naar outcome. Uw vraag is 
daarmee nu niet eenvoudig te 
beantwoorden.  
 
 

 18 Op het gebied van Natuur wil de OD 
gerichte controles uitvoeren bij 
gemeenten waar het niet goed gaat met 
projecten met grote natuureffecten. 
Daarbij wil de uitvoeringsorganisatie niet 
waarschuwen maar handhaven (SB, 
pagina 4). Voor welke projecten geldt dit? 

Het betreft hier het toezicht/handhaving op 
de (pre) SMP en de isolatiewerkzaamheden. 
De landelijke handhavingstrategie  (LHS) 
wordt gevolgd.  Deze  LHS zorgt voor een 
heldere strategie om in voorkomende 
gevallen passend op te treden bij 
overtredingen. Dat wil zeggen afhankelijk 
van de situatie weloverwogen kiezen voor 
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Wat wordt bedoeld met ‘handhaven’ in 
deze zin.  

alleen bestuursrechtelijk, bestuurs- èn 
strafrechtelijk of alleen strafrechtelijk 
optreden. En die in vergelijkbare situaties 
vergelijkbare keuzes maken, interventies op 
vergelijkbare wijze kiezen en toepassen.  

 19 Wat is de aanleiding van deze nieuwe 
strategie? 

De belangrijkste aanleiding om de huidige 
kaders (het provinciale Beleidsplan 
vergunningverlening, toezicht en 
handhaving (VTH) 2016-2019 en de 
provinciale Strategie VTH Omgevingsrecht 
2016-2019) te actualiseren, is de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet. Het 
formuleren en uitvoeren van een U&HS is 
een belangrijke opgave. Het geeft kaders 
voor de uitvoering van onze VTH-taken en 
het is wettelijk verplicht om een U&HS te 
hebben die aan bepaalde eisen voldoet. 
Deze eisen staan in het Omgevingsbesluit 
(Ob). Hierin staat dat iedere 
overheidsorganisatie die bevoegd is om 
VTH-taken uit te voeren periodiek een 
uitvoerings- en handhavingsstrategie dient 
vast te stellen en dat die gebaseerd is op 
een analyse van problemen en risico’s.   

 20 Er wordt in de SB (pagina 4) aangegeven 
dat extra budget nodig is voor handhaving 
m.b.t. natuur. Is er nu niet voldoende 
budget voor handhaving van 
natuurwaarden?  

De ambities van de provincie zijn fors. Dit 
leidt naar verwachting tot meer meldingen 
en vergunningen. Een belangrijk aspect om 
te zorgen dat de voorschriften ook leiden tot 
realisatie van de doelen ofwel het niet 
overtreden van de voorschriften is toezicht 
zeer relevant. We werken momenteel aan 
het kwantificeren van deze vraag en zullen 
dit inbrengen in de Kadernota 2025-2028.  
 

 21 Welk extra budget is nodig? Zoals gezegd wordt gewerkt aan een nadere 
kwantificering. Hiermee willen we ook 
invulling geven aan motie 85 (CU) 

 22 In de SB staat dat er verscherpt toezicht 
wordt gehouden op covergisters. Wat 
wordt onder covergisters verstaan?  

Bij covergisting wordt dierlijke mest samen 
met covergistingsmaterialen vergist. Hierbij 
ontstaat vergistingsgas en als restproduct 
digestaat. 

Covergisting van mest geeft een hogere 
opbrengst van vergistingsgas dan het 
vergisten van uitsluitend mest 
(monovergisting). 

Er wordt dus actief toezicht gehouden op 
deze covergisters, waar provincie het 
bevoegde gezag voor is. Dit betreft op dit 
moment 2 covergisters (in aanbouw). 

 
 23 Wordt er actief toezicht gehouden op 

mestvergisters in PU? 
Voor de zogenoemde mestvergisters 
(monovergisting) is de gemeente het 
bevoegde gezag.  
Voor de covergisters waar de provincie het 
bevoegde gezag is, wordt actief toezicht 
gehouden.  
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 24 Tussen 2024 en 2026 wil de RUD alle 
bedrijven bezoeken voor energiecontrole. 
Betreft dit controle op de 
energiebesparingsplicht? 

 Ja, dit betreft de controles volgend uit de 
energiebesparingsplicht. 

 25 Geldt dit voor de 58 bedrijven waar PU 
bevoegd gezag is of voor de 5.800 
bedrijven in de provincie utrecht? 

Het uitvoeringsprogramma VTH is gericht op 
de taken waar de provincie het bevoegd 
gezag voor is. De genoemde bezoeken voor 
energiecontroles betreffen de 58 bedrijven 
waar de provincie het bevoegd gezag is.  
 

 26 Varend ontgassen is een groot en legaal 
milieuprobleem in Nederland. Er bestaan 
installaties voor het emissievrij 
ontgassen. Zijn er dergelijke installaties in 
PU? Zo ja, wordt daar gebruik van 
gemaakt? 

Dat klopt, dit zijn zogenoemde 
ontgassingsinstallaties. In de provincie 
Utrecht hebben we geen 
ontgassingsinstallaties.  

 29 Hoe kan de provincie eisen stellen aan 
het varend ontgassen zodat dat niet meer 
in PU is toegestaan (naast de landelijke 
en EU wetgeving)? 

Het verbod is reeds opgenomen in de 
Omgevingsverordening Utrecht. 

 


